
19. januar 2014

Til Folketingets Retsudvalg

Emne: Forespørgsel om status i CPR- og kørekortregisterets hackersag

Sidste år blev det oplyst, at politiets database(r), hvor bl.a. befolkningens CPR-numre og kørekortregistret 
var blevet kompromitteret, og at CSC , der står for driften af offentlige databaser, var blevet hacket. 

Justitsministeriet og politiet blev først længe efter hackerangrebet klar over kompromitteringen længe 
efter en venlig henvendelse fra Sverige. Justitsministeren (den daværende) forklarede, at man ikke havde 
ressourcer eller prioriteret sagen højt, og havde derfor i første omgang ikke gjort yderligere i sagen.

Den tidligere justitsminister Morten Bødskov forsøgte i første omgang at skyde ansvaret for fadæsen på 
CSC, men måtte senere erkende at fejlen og ansvaret lå hos ham. I den forbindelse iværksatte han en 
underøgelse og lovede at vende tilbage med en redegørelse og rapport om den alvorlige hændelse.
Samtidig fortalte han, at man nu ville oprette en særlig cybersikkerhedssektion under PET til at tage sig af 
lignende sager fremover.

Mit spørgsmål er derfor: Foreligger den lovede rapport og i givet fald hvad skal der ske herefter? Er eller vil 
rapporten blive behandlet i Retsudvalget? Bliver rapporten offentliggjort og hvilke konsekvenser får 
kompromitteringen af befolkningens peronfølsomme oplysninger og metadata for de ansvarlige for 
opbevaring af borgernes oplysninger i deres varetægt? Og hvad er status i oprettelsen af den nævnte 
cybersikkerhedssektion under PET? Er den etableret og foreligger der en opgavebeskrivelse for dets 
opgaver?
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